
Zápis ze zasedání správní rady Muzea paměti XX. století

dne 12.7.2023

Tefu!fu: 12.7.2023 od 18:00

Místo: opletaloYa 22- Praha l. 3. patro

Přítomni:

Členové správni rady] H. Kordová Marvanová, P. Korrra, J. Woif. P Kugler

Členové dozorčí rady: V Bilek

Zaměstnanci Muzea: J. Kalous (řediteu. V straková (asistentka)

Hosté: V Dvořiik (ekononr Muzea)

P Blažek (vedoucí oddělení histoňckého vzděláváni Muzea)

omluveni: J, Padevět (čien správni ťady)

T. Jirsa (člen správní rady)

F. Strirck (člen správni rady)

Přítomno 4 členové ze 7, SRje usnášeníschopná.

Navžený program:

l) Schváleni účetní závěrky za rok2022

2) Schváleni upraveného Iozpočtu a pláru práce pro rok 2023 v návazítosti na Usneseni
Zastupitelstva hl. m. Prahy čislo 5/70 ze dne 22.6.2023

3) Růmé

Předsedkyně spávni rady zahájila jednrfutí s tim, že všichni čIenové §pávni rady včas dosu|i
pozvánku a ádně se omluvili F. St irek, J, Padevět a T. JiŤsa. RoÝněž upřesnila návrh píogramu,
jak byl zaslál členům správnj a dozorči rady a Dechala h]asovat ojcho schváleni,

Hiasování:

Pro: 4 Protii 0 Zdrže] se: 0

Náwh progmmu byl schváen



Jednaníjsou přitomni 4 členové správní rady ze 7, správíi radaje usnášeníschopná.

Jako hostéjsou přitomni vedouci oddělení hislorického vzdělávání Muzea P Blažek a ekononl
Muzea V. Dvořák.

HlasováDi o pŤitomnosli hostů:

P.o| 4 Proti: 0 Zdržel se: 0

Projednáni.iednotlivýclr bodů programu

l) schvá|ení účetní závěrky 2022

J. Kalous informoval, že účetni závěrka byla předložena již na spnivní radč l. 6. 2023.
nebyla však ještě schválená auditorem. Zpráva auditora byla k dispoáci 27, 6. 2023 a na
29. 6. 2023 byla řádně svoliina správni rada. ]'a však nebyla usnášeníschopná, proto
nemohlabýt účetní závěrka2022 schválella aje předkládána nynisprávní radě ke schváleni,

v, Dvořák konstatoval, že účetní ávěrka obsahuje veškeré povirulé náežitosti ze zákona o
účetnictvi a občan§kého ákoníku. byla schválena auditorem a ředitelem. byla zaslána
v řádném termínu na soud ke zveřejnění v rejstříku.

Usnesení:

s p rávíí iada §chval u.ie úěetní závěíku 2022,

Illasování:

Pro: 4 Proti: 0 Zdrželse,. 0

Usnesení bylo přijato.

2) schváletrí upraveného rozpočtu a plánu práce pro rok 2023 y náyaznosti na
Usnesení Za§tupitel§tva hl. m. Přahy čislo 3l70 ze dae 22.6.2023

J. Kalous shmul současnou situaci ohledně linančniho zajištěni Muzea na Ťok 202j. Žádost
o dotaci byla nejprve posouzena odborem kultury, dva neávisli posuzovalelé doporučili
ádost ke schválení v plné týši, poté byla projednána na kulturním ťboru Zastupitelstva.
proběhlo pňpomínkové Ťizení, po rypořádání piipomínek byl tisk schváen na Radě hl. m,
Prahy a následně byl tisk se ádostí o poskytnutí individu.ilní účelové dotace ve výši 26.4
nril. Kč na financování činnosti a pťovozu Muzea paměti xX, §toleti, z.ú__ zB}azen na

.iednání Zasfupitel§tva dne 22. 6. 2023. Tisk v této podobě nebyl o dva hlasy přijat. hledalo
se náhradní řešení. Ředitel informova| přitomné, že z vlážlých osobních důvodů musel odjet
mimo Prahu a nemohl sejednáni Zastupitel§tva zučastnit (měl řádně vypsanou dovolenou).
Když tisk nebyl přijat. předseda zastupilelského klttbu SPoLU 'l'. Portlík navrhl částku 10

milionů (po telefonrí domluvě schválení této částky ředitelcm) s tisk v této podobě byl
následně Zastupiteli schválen. Ředitel společně s ekonomenr Icagovali na danou situaci
úpravou ro,Ťočfu na rok 2023 na 15 milionů. Zahrnu§] jsou i akce, kreré již proběhly i
s ryčíslením, kolik sťály. v pondělí lo. 7.2023 proběhla v kanceláři Mrlzea v opletalově
ulici schůzka společně sruDr L, Deverovou. právní áslupkyní Muze4 předsedkyní
správní rady JUDr. I-1, Kordovou Marvanovou. ředitelem J. Kalousem a ekonomem V
Dvořákem, kde probirali jednotlivé položky a možnosti úspor.



J, Wolf se dotazal, jak byla určena částka právě l0 milionů a kde vzít zbývajících cca 5

milionů k navrhovanérnu upravenému rozpočtu 15 milionů (resp, 14.6 n1il,).

J, Kalous odpovčděl, že doted' se čerpalo základni jmění 4.ó milionů_ Čfutka 10 milionů
byla předloženaiako zastupitelský tisk piímo najednání Zastupitelstva dne 22. 6. 2023 T,
Poňlíkem se souhlasem ředite]e odboru ku]tury J, Sulženl<em. Řediteli J, Kalousovi bylo
sděleno, žejiná varianta není možná a byl proto nucen tuto čá§tku odsouhlasit.

J, Wolf upozorni1, že na jednání zastupitelsía byla navržena Zastupite]em D. Bodečkem
částka 2l milionů, ten však neproše1.

H. Koldová Marvaírová se dotáZala ředitele, jak byla Zajištěna přítomnost Zásfupce Muzea
na jednání Zastupitelstva (podle Jednacího iádu Zastupitelstva lrl. m. Prahy článJ<u 5 je
uvedena povinnost přítomnosti Ziistupce instituce zřizené Prahou najednání Zastupiteistva,
kde se projednává dsk týkajíoí se darré orgarrizace). Jestliže nemohl být ieditel osobně
z vážnýclr důvodů přítomen, měl zajistit na Základě plné moci svého Zástupce, kteqí by
obhajoval zájmy Muzea. Proč nebyi jmenovria zástupce, ktel', by se zúčastnil jednlíní
Zastupitelstva?

J- Kalous odpověděl, že neměl možlost podepsat plnou moc.

H. Kordová Malvanová se lo\něž dotázala Ťediteie, zjakého důvodu se neobrálil na členy
správní rady o stanovisko k této nastalé situaci, kdy je navrhována částka 10 milionů,

J, Kalous uvedl, že mu bylo sděleno, že existuje politická vůle se v záii2023 opětk píizna]'i
dotace Muzeu wátit a odsouhlasit další částku.

H. Kordová Marvanová vzneslaještě dotaz, zda byl ředitel ve spojení s gesčním náměstkem
J, Pospíšilem, kteqi tisk předkládal.

J. Kalous odpověděl, že íebyl ve spojení s J. Pospíšilem. To, že předkladatel tisku J, Pospíšil
nesouhlasi se snížením dotace na 10 milionů. se dozvěděl až dodatečně. Ředite] rovněž
zditaznil, ž,e byl ještě před jednráním Zastupitelstva ubezpečen politiken Ze SPOLU.
kterého ncchce jmenovai, že by nemě] být žádný problán se schválením tisku a

nepředpokládal proto, že dojde k té1o konlplikaci,

11. Kordová MaNanová uvedla. že náměstek J. Pospíšil si na jednání Zastupiteistva
stěžoval. ž_e ředitel M zea neni přitomen a ani se s ním nekontaktoval,

J. Kalous uznal své pochybení, které v konečném důsledkupřivádí Muzeum do velni vážíé
íinanční situace,

v Bílek uvedl, že částka 26,4 milionů byla schválena v lozpočtu hl. m, Prahy. Předpoklad.
že bude schváleno na Zastupitelstvu, byl obrol,ský, Někteří zastupiteié z klubu ANo z
neznalosti věci a rysoké částce však tento tisk nepodpořili-

ll. Kordová Marvanová po neschvá]ení tisku na dotaci 26,4 milionů uvedla v rozprave na
Zastupitelstvu, že toto ie pro Muzeum likvidačni. Zastupitel Poňlík poté přišel s návrhem
na částku 10 milionů, K tomu H. Kordová Marvanová na Zastupite]stvu uvedla, že i tato

částka je likvidační, protože ncstači ani na plary Zaměstnánců a samoziejmě také na
plrinované aktivity Muzea, l když byla zastupitelem P Bodečkem a Piráty navrhor,ána

částka 2l mi]ionů a byia by na nčnr shoda, požádal T.. Portlík ředitele J. Kalouse o souhlas



s částkou 10 milionů, Ředitel Muzea čá§tku 10 milionů odsoLrhlasil a tisk v této podobě byl
schvá]en, K tomu H. Kordová Majvanová uvedla, že nebý1 toho. že Zastupl'tei T, Poil]ík na
ZastLrpitelstvir sdělil informaci, že ředitel Mruea telefonicky odsouhlasi] dotaci ve výši l0
mil. Kč, mohla být \,ětšinou zastupitelů schváleDa dotace alespoil ve \,ýši navržeúé
Zastupitelem D. Bodeókem 21 úil. Kč.

P Blažek informoval, že mě] zprávy, že tisk nemusi b)t piijat, ŽadaL ploto ředitele na
pracovní poradě vedení nuzea o dva dny dříve, aby šel na jednáni Zastupitelstva a aby se
kontaktoval s členy správní rady. dozorčí rady a dalšími politiky a pokusi] se Získat podporu
pro přijďi tisku k dotaci pro Muzeum. Nerozuni tomu, proč ieditel íepověřil někoho, aby
ho ZastupoÝa] najednání Zastupileistva. Jednání sIcdoval on-line, řada Zastupitelů se ptala.
kde je ředitei, Neposkylnutí dotace v požadované a v rozpočtu schváeté dotace ve \,]iši
26,4 milionů Kč bude mít pro Muzeum vážné důsledky. Problém vidí také v tom, že tisk
byl schváen bez zrněny veřejnoprávní Smlouly. kde jsou zapsá]y činnosti uskutečnitclnó
při Získání dotace 26,4 milionů Kč aže tedy ředitclslibuie lozsah činnosti. kteď neodpovídá
schválené částce. Jedná se navíc o další rizikové hlasování. neboť nyíí bude Zapotřebi
plojednat co nejdříve tři tisky. Pn ni tisk pro zíněnu smlouvy, druhý pro získání dodatečných
prostředkťl v letošním roce a třeti tisk pro ryhlášení soutěže na áotovitele stále expozice,
Současně bude probíhat debata o financováni Muzea příští rok.

J. Woif se q,jádřil ke slibťrnr, že se jedná porLze o pieklenutí letního období a že v záií 2023
se bude pokračovat vjedníní o dol.ci Muzeu s tim. že toto není vůbec jisté a nemůžemť
s tim počítat. V připadě, že budeme nyní počítat s rozpočtem 15 milionů,jdeme do riáka.

V Bílek uvedl, že pokud by se měla tato záležitost projednávat na záňjovém Zasfupitelstvu,
musí být tisk předložen koncem srpna 2023 na Radu HMP a podle výsledku bude jasné.

kam Zámětl, s Muzeem směiu.jí.

H. Kordo\,á Marvanová zdůraznila. že dncšnijcdnáni jc naléhavé, protože správní rada musí
Ieagovat na vznik]ou sifuaci právně splávně vzJ edem ke své odpovědnosti, odpovědnost
má t.ůé dozorčí rada, naxinrální odpovědnost má iediteljako statutámí áslupce, J to nej en

odpovědnost občanskoprávní. ale všichni mají také odpovědnost trestněprávní. Nechála
plolo Zpťacovat Plávní rozbor k otáZce fungování a hospodaření Muzea paměti xx, sto]etí,
Z.ú,. ze dne 2'7. 6. 2023 Zpracovaný Advokátní kancelaří Mgr. N, Priečinské. Z právní
analýZy vyplývá, že pokud se nechceme 1Tstavit i trestní odpovědnosti Za přivedení
Zapsaného ústavu do piedlužení, a tedy do insolvence, nesmíme umožit. aby Muzeum
činito vydání. která by měla za dúsledek piedlužení a úpadek Muzea. což by vedlo
k povinnosli podat insolvenční návrh. JUDr, L, Deverová. právnička Muzea. se se Za\ eI1

Zcela Ztotožňuje a z toho důvodu se uskutečnila pracovií porada o tom. jak iešit nasta]ou

situaci. Vychiiíme z toho, že nyní máme dotaci 10 milionů, máne u.čitou rezeNu v podobě
Základního jmění, tu však nemůžeme spotřebovat, protože v případě likvidace společnosti
musi bý1 na účlu dostatečná lezerva na vypoiádání všech Závazků. předeÝším těc]! Z tilulu
pracovněprávnich sm]Llv. Dnes by se měl schválil rozpočet s dostatečnou IeZeNou.

J, Ka]ous Lrvedl, že v rámci úspor mzdorý,ch plostředků sejedlalo o úpravě smluv u sedmi
zaměstnanců, Se dvěma brrde hovořit po návratu zjejic}t dovolené, ze zbývajících pěti

Zaměstnancťl dva souhlasí, tři nesoul así. Ti, kteří nesouhlasí se sníženým úvazkem a trvaj í
na piném úvazku. budou piítomni na placovjšti 40 hodin týdně (což dosud nebylo plněno.
prctože mají rovDěž pracovni ávazky u Úsrn), -t, Ka]ous konstclovrl, ze pc,Lud nastane



situace s odchodem vedoucího kanceláře, musí být toto misto obsazeno z vnitřnich zdrojů.
v žádném případč ncmůže být přijat nový pracovnik,

Usnesení:

Spřávní rada žádá ředit€l€ o za§|ání přebledu zaměstnancckých poměrů s dobou jejich
trr íní a uLonč€ni. Tcrmín 3l. 7. 202_1.

Usnesení:

Správní rada žádá řcditele, aby ve spol!práci § advokátkou Muzea JUDr. Deyerovou
a ekonomem Muzca V. Dvořákern nejpozději do 15. 8. 2023 rozhodl o orgánizačíi
změně, tj. o zrušeni vybřNlých pracovních mist a ukončcní pracovních poměrů pro
nadbytečno§t vzhlcdcm k omezeni činnosti Muzea v důs|edku !ýrazného snaení
doaáce od HMP.

I,1lasováni:

Pro: 4

lIlaso\,áni:

l)ro: 4

Proti: 0 7Áňel se: 0

Proti| 0 Zdržel se: 0

Usneseni:

správní rada žádá ředitele o přípravu zprávy pro zřizovatele o závažné situaci Muzea
v dů§ledku úřazně snžené dotace od HMP s úím, že tuto zpnávu spnívní rada zašle
svému zřizovateli začátkem §rpna.

Termín 31. 7.2023

HLasování:

Pro: 4 Proti: 0 Zdížflse: 0

V Dvořrák inlbrmoval přítomné o tom. že stav bankovniho účtu je k dnešnimu dni
11.250.830 Kč včetně dotace od HMP l0 milionů. Je tfuba urychleně jednat s ředitelem
odboru kultury J. Sulženkem o úpravě tisku do Rady a nrásledně do Zastupitelstva tak, aby
se docili|o ádané výše dotace.

H. Kordová Marvanová sdělila, že po poradě s nrDr L. Deveíovou celkový íozpočet na
rok 2023 nesmí být vic než 12 milionů. 10 milionů lze čerpat z dotace a 2 miliony ze
základniho jměni, Základlrí jmění Muzea činí 10 rnilionů, zc kterého se však.iiž čerpaly 2
nriliony, a tudiž ,,záchranný polštlř' pro klizovou situaci (na pokrytí Závazků. odstuplých)
čini pouze 6 milionů. Vzhledem k tomu, že schváleni lozpočtu na rok 2023 se mělo řešit na
Zastupitelstqr v únoru, maximáně v březnu, ale n€došlo k tomu. Mrrzeum hospodařilo
s předpoklrldarrou částkou 26,4 milionů. Nyni, když se ukrázalo. že Muzeum nezískalo
navrhovanou dotaci. lnusi dojít ke značné redukci ávazků. Důsledky oryanizačni změny se

projeví až v lednu ncbo v únoru 2024. Na zářijovém zasedóní Za§tupitelstva se teprve



ukáže, jaká je vůle zastupitelů plidělit Muzeu ťrnanční prostředky, Pokud nebude dotace
přidělena, bude muset spnívní rada reagovat, neboť nemáme právo pokračovat v čirrnosti
Muzea bez finančnich zdrojů, Podle Zakládací listiny může ukončit činnost pouzc
z.Lk]adate| Zastupitelstvo můž,c toto udčlat nejdřív v říjnu, Po zapsáni lozhodnutí
za}ladatele o vstupu do likvidace lze tepF,/e dá1 \týpovědi všem. poté běži dvoumeslčni
\"ýpovědni lhůta a pak tříměsični odstupné, P|atové rníroky tak valiknou přibližně do dubna
2024. K uspokojení těchto nároků je třeba mít rezeílY, abychom se včetně honoráře
likvidálora nedostaIi do ,,čeNe]lých čísel", tzn. do cca poloviny roku 2024.

U§íe§eni

Správní rada žádá ředitele, aby ode dDešního dne nebyly bez vyjádření §právní rady
sjednávány žádné nové smlouvy a závazky za Muzeum.

l{lasováni:

Pro: 4

usne§cnii

správní rada žádá ř€ditelc, rby poskytl přehled čtvřtletních odměn zaměstnancú
včetně řcditele Muzca vyplaccných v břcznu 2023 a jcjich zdůvodnění.

Tcrmin: 3l. 7- 2023

l Ilasováni:

Pío:

Proti: 0 Zdrželsc: 0

3 Proti: 1 ldržel se: 0

H. Kordová MaNanová uvedla, že jediná možnosl jak \^ýťazně §nížt v.ýdaje Muzea a

rozpočet, je sniženi nlíkladů na mzdy.

J. Wolf zclťrraznil, že by Zaměst anci měli souhldsit sc snížením mezd s tim. že pokud
MuZeW dostane v záŤí další dotace. budou platy opět navýšeny- Pokud dalši dotace
nebudou. oMrži zaměstnanci výpovědi na ákladě rozhodnutí o organizačni změně dle
právního doporučeni, v tuto chvili se musíme chovat tak, že dotac€ není.

P. Blaž9k konstatoval, že o osudu Muzea budou také roáodovat výsledky práce (ročen},a.

festival Nezlomní a obětovani- alespoňjedna \"ýstava). Ve zpŘivě by mělo být uvedeno. co
se za prvni půlrok 2023 reálně již uskutečnilo. Doplněny musí být pnice na publikacich o
Zbyňku l'išerovi a stB (autoři Petr Blažek - Miroslav Vodrážka) a o soše Koněva (Petr

Blažek - Jiři Fiedler). \.ýstava Oči StB, kdeje již dvojjazrčný katalog zlomen aje po prvni
korektuře (ávazky jsou s tlumočníkem a grafikem), bude podíl spoluorganiálorů.
S ředitelem bude najednáni s ÚsTR a Museem Kámpa, Čáý práce byla také odvedena na
v.ýstavě o Pavlu 1igridovi, Chybí v upraveném plánu také roáovory Historie a souvislosti.

Il. Kordová Maívanová upozomila na to. že žÁdná smlouva s Mrrzeem Kampa neni
v registru smluv Výstava, lderá se chystá v září, neni podložeĎa objednáviou a smlouvou.
Stejný ploblém je se smlouvou p.o M. vodrážku, J. Fiedl9ra a zÁýazky ýe věci ťstavy
s Museem Kampa.

sR žádá ředitel€, aby vš€chny záYazky !Tř€šil.



Usnesení:

Správni rada schvaluje upravený plán činnosti Muzcá rra rok 2023 ze dnc l2,1.2023
stim, že řcditel ve spolupráci § ekonomem upřaví předpokládané náklady na
jtdnotlivé činnosti uvedené v tabulce ták, žc celkový rozpočet na rok 2023 budc ve 1,1,ši

12 milionů Kč a do plánu činnosti budou doplněny všechny jř v_ykonané a
připravovanó akce a činnosti (\Ťstava Oči štátni bezpečnosti. rukopis knihy Zllyněk
Fišer a státní bezpečno§t, socha Končva, r5,stava Tigrid, lli§torie a souvi§lo§ti -

rozhoyory). Te rmín: 31,1.2023

Hlaso\,ání

ProI Zdržel se: 0

Usnesení:

Správni rada žádá řediaele, aby připřavil upravený rozpočet na rok 2023 v maximální
úši 12 milionů Kč. Termfu| 3I.7.2023

Pro: 4 Proti: 0 Zdržel se: 0

3) Různé

Přítomní členové spřáYní rady se vzdávají syých odměn.

Diskuze k práci a platu ředitele.

U§ne§ení:

Správní rada měni u§ne§€ní z. dne 29, ll. 2019 o platu ředit€le takto: vzhledem
k nedo§tatku íinančíích zdrojů a výraznému sníž€ní dotace od HMP se od 1. 8. 2023
stanovi plat ředitele Múzea paměti xx, síoletí, z.ú., na 30. 000,- Kč měsíčnč.

Hlasováni:

Plo: Zdíželsei 0

4 PToti| 0

4 Proti: 0

Ukončeníjednáni ve 20.30 hod.

Zapsala: v Straková o,u,r,,rí(|kko(,^."u
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